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P R O T O K Ó Ł  Nr XXXV/21 

z przebiegu nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Krośnie Odrzańskim, 

odbytej w dniu 22 lipca 2021 r. w trybie zdalnym. 

 

 Zgodnie z art. 15zzx ust. 1 i 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach 

związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych 

oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz. U. z 2020 r. poz. 1842 – tekst jednolity z późn. zm.) 

obrady odbyły się z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość (zdalny tryb 

obradowania). Obradom sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Radny Tomasz 

Rogowski, przy współudziale Wiceprzewodniczących: Kazimiery Potockiej i Krystiana Forstera. Na 

stan 15 radnych, 14 obecnych. Nieobecny Radny Mariusz Grycan. Lista obecności, imienne wykazy 

głosowań oraz nagranie przebiegu obrad stanowią załączniki do protokołu.  

 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

Marek Cebula - Burmistrz Krosna Odrzańskiego 

Roman Siemiński - Zastępca Burmistrza 

Anna Mikołajczyk - Sekretarz Gminy 

Ilona Ogiba - Skarbnik Gminy 

 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Rozpatrzenie projektów uchwał: 

1) w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości w ramach regionalnej pomocy 

inwestycyjnej na terenie gminy Krosno Odrzańskie; 

2) w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości przedsiębiorców tworzących nowe 

inwestycje i nowe miejsca pracy na terenie gminy Krosno Odrzańskie w ramach pomocy de 

minimis; 

3) w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności 

pieniężnych mających charakter cywilnoprawny oraz niedochodzenia należności 

o charakterze cywilnoprawnym przypadających Gminie Krosno Odrzańskie lub jej jednostkom 

organizacyjnym, a także warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, 

w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów i osób 

uprawnionych do udzielania tych ulg; 

4) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Krosno Odrzańskie  

na 2021 r.; 

5) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krosno 

Odrzańskie na lata 2021-2030; 

6) w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez Klub 

Dziecięcy „Maleństwa” w Krośnie Odrzańskim. 

3. Zamknięcie sesji. 

 

Do pkt. 1 

Otwarcia sesji Rady Miejskiej o godzinie 8.30 dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Radny 

Tomasz Rogowski. Na wstępie powitał kierownictwo Urzędu, naczelników Wydziałów. Stwierdził, iż w 

sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi wymagane quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji.  



2 
 

Nie zgłoszono wniosków do przedstawionego porządku obrad.  

 

Do pkt. 2  

1) Projekt uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości w ramach regionalnej pomocy 

inwestycyjnej na terenie gminy Krosno Odrzańskie przedstawiła Skarbnik Gminy Ilona Ogiba. 

Poinformowała, iż wszystkie trzy uchwały są związane z pomocą publiczną. Pomoc publiczna jest to 

pomoc państwa w sektorze prywatnym, która zaburza konkurencję na rynku. W samej Unii 

Europejskiej jest ona zabroniona, jednak dopuszcza się możliwość udzielania wsparcia państwa dla 

sektora prywatnego w poszczególnych obszarach czy regionach kraju, ale pod wieloma obostrzeniami 

i warunkami. Jednym z warunków było to, że mogły one funkcjonować w ograniczonym okresie czasu. 

Pierwsza uchwała dotyczy regionalnej pomocy inwestycyjnej, która mogła funkcjonować do końca 

zeszłego roku. Takie były wstępne przepisy Komisji Europejskiej, która następnie przedłużyła termin 

obowiązywania tego programu do końca bieżącego roku. W gminie obowiązywała taka uchwała z 

2015 roku. W gruncie rzeczy żaden z podmiotów nie skorzystał ostatecznie z tej formy pomocy w 

zakresie zwolnienia z podatku od nieruchomości. Jest jednak możliwość, żeby taki program jeszcze w 

tym roku obowiązywał. Regionalna pomoc inwestycyjna jest pomocą dla dużych inwestorów, którzy 

inwestują duże pieniądze w rozbudowę czy tworzenie nowych zakładów pracy, bądź też tworzą nowe 

miejsca pracy i mają warunek ich utrzymania najczęściej przez 2, 3 lata. Wszelkie zasady pomocy 

publicznej muszą być konsultowane i zgłaszane do Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumenta oraz 

Ministerstwa Rolnictwa. Projekty uchwał zostały tam przesłane. Zastrzeżenia złożył tylko Prezes 

Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów i zostały one uwzględnione. Dodała, iż radni otrzymali 

projekt nr 2 uchwały. W formie autopoprawki wymieniono przepisy, które uległy zmianie. Wynikają one 

z kolejnych przemyśleń i konsultacji i pozwolą prawidłowo uchwalić niniejsze przepisy. 

Radna Grażyna Myśliwiec zapytała, czy zgłosił się już jakiś inwestor chcący skorzystać ze 

zwolnienia. Zaproponowała, aby poinformować w mediach o takich możliwościach.   

Skarbnik Gminy Ilona Ogiba wyjaśniła, że w tym przypadku potrzeba konkretnej inwestycji. Inwestor 

musi zainwestować przynajmniej 5 milionów, drugim wariantem jest 10 milionów albo co najmniej 30 

bądź 50 miejsc pracy. Chodzi zatem o naprawdę duże podmioty. Poza tym warunki też nie są proste i 

nie do końca wynikają ani z naszych potrzeb obostrzania udzielania takiej formy pomocy na poziomie 

samorządowym czy też krajowym. Takie są unijne przepisy, więc trzeba spełnić mnóstwo warunków. 

Musimy jednak mieć taką propozycję dla inwestorów. Jest okres pandemiczny i być może niektórzy 

inwestorzy chcący inwestować chętnie z takiej formy skorzystają. Na chwilę obecną nie ma żadnego 

oficjalnego zgłoszenia. 

 Rada Miejska w Krośnie Odrzańskim jednogłośnie – 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

nr XXXV/290/21 w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości w ramach regionalnej 

pomocy inwestycyjnej na terenie gminy Krosno Odrzańskie.  

 

2) Projekt uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości przedsiębiorców tworzących 

nowe inwestycje i nowe miejsca pracy na terenie gminy Krosno Odrzańskie w ramach pomocy de 

minimis przedstawiła Skarbnik Gminy Ilona Ogiba. Wyjaśniła, iż pomoc de minimis z punktu 

widzenia Komisji Europejskiej jest małą formą pomocy, dlatego nie podlega zgłoszeniu Unii 

Europejskiej. Może funkcjonować w ramach polskiego prawa, ponieważ jej poziom wynosi do 200.000 

€ w ciągu 3 lat i jest udzielona małym i średnim przedsiębiorcom. W grę wchodzą również wszelkie 

ulgi w zakresie podatków czy innych należności. Przedsiębiorca składając wniosek o ulgę musi 

przedłożyć zaświadczenia o formach pomocy, które już do tej pory uzyskał, ponieważ są one 

sumowane. Poprzednia uchwała rady obowiązywała do 30 czerwca br. Nowy projekt opiera się 

właściwie o te same zasady. Do tej pory się sprawdziły. W związku z tym wydawało się, że nie ma 
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powodów ich zmieniać. Na mocy nowych przedłużeń Komisji Europejskiej przepisy można stosować 

do końca 2023 roku i taka jest propozycja w tej uchwale. 

Radny Bartosz Zaborowicz powiedział, że są to uchwały inwestycyjne, które mają pomóc w 

pozyskaniu inwestorów.   

Rada Miejska w Krośnie Odrzańskim jednogłośnie – 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

nr XXXV/291/21 w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości przedsiębiorców 

tworzących nowe inwestycje i nowe miejsca pracy na terenie gminy Krosno Odrzańskie 

w ramach pomocy de minimis. 

 

3) Projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny oraz niedochodzenia należności 

o charakterze cywilnoprawnym przypadających Gminie Krosno Odrzańskie lub jej jednostkom 

organizacyjnym, a także warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których 

ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów i osób uprawnionych do udzielania 

tych ulg przedstawiła Skarbnik Gminy Ilona Ogiba. Powiedziała, że uchwały w tym zakresie 

obowiązywały już na terenie gminy. Ostatnia zakończyła funkcjonowanie 30 czerwca br. Konieczne 

jest podjęcie nowej uchwały, która praktycznie powiela przepisy z poprzedniej. Jedyna różnica polega 

na tym, że proponuje się, aby kierownicy jednostek mieli możliwość samodzielnie dokonywania ulg w 

należnościach do 10.000 zł. Wcześniej było to 5.000 zł. Ponadto wnioski o ulgi w należnościach 

cywilnoprawnych mogą składać także rolnicy, jak i przedsiębiorstwa, które działają w sektorze 

rybołówstwa i akwakultury. 

Radna Kazimiera Potocka zapytała, czy w pierwszym półroczu tego roku, czy ewentualnie w 

ubiegłym roku w oparciu o starą uchwałę były zgłaszane takie wnioski, a jeżeli tak, to na jaką kwotę. 

Skarbnik Gminy Ilona Ogiba odpowiedziała, że podmioty występują o ulgi. Wnioski są rozpatrywane, 

a ulgi udzielane na różne kwoty w zależności od sytuacji danego podmiotu. 

Burmistrz Marek Cebula stwierdził, iż już będąc radnym w latach 2002-2006 mówił, że zarządzanie 

gminą to jak zarządzanie małym przedsiębiorstwem. Nie zgadzano się z tym. Fakty po czasie 

pokazały, że jest zupełnie inaczej. Gmina musi konkurować na rynku gospodarczym także o 

inwestorów. Uzbrojenie terenów inwestycyjnych, przygotowanie ich do ewentualnej sprzedaży, jak 

również pakiet ulg, które mogłyby zachęcić inwestorów do inwestowania, to jedno z priorytetowych 

zadań gminy. Stąd też dzisiaj podejmowane uchwały otwierają drogę do tego, aby zacząć walczyć o 

duże podmioty. Chcielibyśmy, aby warunki, które tworzymy były na tyle przyjazne, żebyśmy mogli 

rozwinąć cały wachlarz pakietu pomocy dla przedsiębiorców. Po rozpoczęciu pandemii natychmiast 

podjęliśmy prace nad krośnieńskim parasolem antykryzysowym. Należy tworzyć warunki. Sprawą 

wtórną jest, czy ktoś z nich skorzysta. Dodał, iż udzielenie pomocy odbywa się na wniosek podmiotu.  

Rada Miejska w Krośnie Odrzańskim jednogłośnie – 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

nr XXXV/292/21 w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny oraz niedochodzenia należności 

o charakterze cywilnoprawnym przypadających Gminie Krosno Odrzańskie lub jej jednostkom 

organizacyjnym, a także warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, 

w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów i osób 

uprawnionych do udzielania tych ulg. 
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4) Projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Krosno 

Odrzańskie na 2021 r. przedstawiła Skarbnik Gminy Ilona Ogiba. Szczegółowo omówiła 

poszczególne zmiany oraz potrzebę zmiany WPF.  

Radna Danuta Cierpisz odniosła się do wprowadzenia do budżetu środków niewykorzystanych w 

ramach wydatków niewygasających z upływem roku 2020. Zapytała, na jakich zadaniach powstały 

oszczędności. Zapytała, która droga w Bielowie zostanie wyremontowana. 

Skarbnik Gminy Ilona Ogiba powiedziała, że największe oszczędności powstały po realizacji 

zadania dotyczącego rewitalizacji dolnego miasta.   

Burmistrz Marek Cebula poinformował, iż chodzi o rozpoczęcie remontu drogi brukowej w Bielowie. 

Rada Miejska w Krośnie Odrzańskim jednogłośnie – 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

nr XXXV/293/21 o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Krosno 

Odrzańskie na 2021 r. 

 

5) Projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Krosno Odrzańskie na lata 2021-2030. 

Rada Miejska w Krośnie Odrzańskim jednogłośnie – 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

nr XXXV/294/21 o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Krosno Odrzańskie na lata 2021-2030. 

 

6) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane 

przez Klub Dziecięcy „Maleństwa” w Krośnie Odrzańskim. 

Radna Katarzyna Kula powiedziała, że opłata stała w Klubie malucha będzie w takiej samej 

wysokości, co opłata stała w żłobku. Stwierdziła, że nie jest to adekwatne, gdyż warunki w żłobku są 

troszkę lepsze niż w klubie malucha. W klubie malucha jest jedna grupa dzieci od roku do 3 lat, a w 

żłobku są 3 grupy. Opłata w klubie jest trochę zawyżona. Zapytała, czy jest możliwość zmniejszenia 

tej kwoty. 

Radna Danuta Cierpisz powiedziała, że od 1 września opłata ponoszona przez rodziców za dziecko 

będzie wynosić 400 zł, czyli wzrasta tylko o 100% w stosunku do obecnej, natomiast gmina będzie 

dużo bardzo obciążona, ponieważ koszty wzrastają o 300%. Zaproponowała, aby rodzice płacili 

chociaż 500 zł.  

Radna Kazimiera Potocka powiedziała, że opieka i wyżywienie dziecka w żłobku czy w klubiku są 

takie same. Zapytała, jakie są opłaty w okolicznych gminach. 

Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Jolanta Adułło-Hoffmann poinformowała, iż opłaty 

były analizowane przy zmianie wysokości opłaty uiszczonej przez rodziców, kiedy dotyczyło to żłobka. 

Opieraliśmy się wówczas na tym, jakie opłaty obowiązują w gminach ościennych, ale także i 

troszeczkę dalej w Polsce. Opłaty są bardzo różne i wynoszą: powyżej 1000 zł, 1200 zł, 800 zł, 400 zł, 

200 zł. Wówczas zaproponowaliśmy kwotę 400 zł. W poprzednich latach udawało się pozyskać oprócz 

środków z projektu z EFS-u, który kończy się 31 sierpnia, także pieniądze z rządowego programu 

Maluch plus. W tym roku także złożyliśmy wniosek. Obecnie jest to kwota tylko 80 zł, gdzie w 

poprzednich latach było: 100 zł, 120 zł. Wszystko zależy, ile wniosków jest składanych. Dodała, że 

warunki w żłobku i klubie są porównywalne. Obie placówki są wyremontowane. Praca polega na tym 

samym. Jedyna różnica to, że w klubie dziecięcym są dzieci od jednego roku. Nie ma dzieci 
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młodszych. Kwota 400 zł nie jest adekwatna do ponoszonych kosztów. Zaproponowano ją w takiej 

wysokości jak w żłobku, ale patrząc na galopującą inflację i koszty, na pewno nie jest wysoka.  

Rada Miejska w Krośnie Odrzańskim 12 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących 

się” (Radna Danuta Cierpisz, Radna Katarzyna Kula) podjęła uchwałę nr XXXV/295/21 w 

sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez Klub 

Dziecięcy „Maleństwa” w Krośnie Odrzańskim. 

 

Do pkt. 3 

Przewodniczący Rady Miejskiej Radny Tomasz Rogowski o godzinie 9.20 stwierdził: „zamykam 

obrady XXXV nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Krośnie Odrzańskim”. 

Na tym protokół zakończono i podpisano –  

                                                                             PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ 

                                                                                                     Tomasz Rogowski 

Protokołowała:  

Monika Karwowska-Pawłowska 

 

Starszy Inspektor w Wydz. Organizacyjnym 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  


